

АКТУАЛЬНЫЕ ПРОБЛЕМЫ НАЗНАЧЕНИЯ НАКАЗАНИЙ ЗА ПРЕСТУПЛЕНИЯ В СФЕРЕ ЭКОНОМИКИ

**Коваленко Татьяна Сергеевна,
доцент кафедры публичного права
Дальневосточного филиала Всероссийской академии внешней торговли
Министерства экономического развития Российской Федерации,
кандидат юридических наук
*tktk7@mail.ru***

В настоящей статье рассматриваются проблемы, связанные с назначением наказаний за преступления в сфере экономики. Автор критикует уголовную политику в части смягчения наказаний за преступления в сфере экономики. В статье анализируется судебная практика, позволяющая наглядно ознакомиться с проблемами назначения наказаний за преступления в сфере экономики. С учетом анализа судебной практики предлагается совершенствовать положения Уголовного кодекса РФ в части применения конфискации имущества за преступления в сфере экономики. Автором предлагаются возможные варианты совершенствования уголовного законодательства в исследуемой области.

Ключевые слова: система наказаний, лишение свободы, штраф, конфискация имущества, уголовная политика.

RELEVANT PROBLEMS OF IMPOSITION OF PUNISHMENT FOR ECONOMIC CRIMES

**Kovalenko Tatyana S.
Associate Professor of the Department of Public Law of the Far Eastern Branch
of the Russian Foreign Trade Academy
PhD (Law)**

This article examines the problems associated with the imposition of sentences for crimes in the economic sphere. The author criticizes the criminal policy in terms of mitigating sentences for crimes in the economic sphere. The article analyzes the judicial practice, which allows you to visually familiarize yourself with the problems of sentencing for crimes in the economic sphere. Taking into account the analysis of judicial practice, it is proposed to improve the provisions of the Criminal Code of the Russian Federation regarding the application of confiscation of property for crimes in the economic sphere. The author offers possible options for improving the criminal legislation in the studied area.

Keywords: system of punishment, imprisonment, fine, confiscation of property, criminal policy.